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Protokół nr Protokół nr Protokół nr Protokół nr 2222/20/20/20/2022224444    

zzzze wspólnegoe wspólnegoe wspólnegoe wspólnego posiedzenia  posiedzenia  posiedzenia  posiedzenia KomiKomiKomiKomisji Budżetu i Infrastrukturysji Budżetu i Infrastrukturysji Budżetu i Infrastrukturysji Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Spraw Społecznych    

Rady Gminy Mszana,Rady Gminy Mszana,Rady Gminy Mszana,Rady Gminy Mszana,    w dniu w dniu w dniu w dniu 8 lipca8 lipca8 lipca8 lipca    2024 2024 2024 2024 r.r.r.r.        

 
Obrady rozpoczęto 8 lipca 2024 r. o godz. 14:30, a zakończono tego samego dnia o godz. 
18:45. 
W posiedzeniu wzięło udział 6 na 9 członków Komisji Budżetu i Infrastruktury. Obrady 
Komisji były prawomocne. Obecni: 

1. Gonsior Piotr - Przewodniczący Komisji 
2. Berger Sebastian - Członek Komisji 
3. Kotula Marek - Członek Komisji 
4. Liśnikowski Marek - Członek Komisji 
5. Szotek Wioleta - Członek Komisji 
6. Wita Alojzy – Członek Komisji.  

Nieobecni byli Radni: Antończyk Paulina, Bura Roman, Kruczek Barbara. 
Lista obecności radnych KBiI stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu wzięło udział 6 na 7 członków Komisji Spraw Społecznych. Obrady Komisji 
były prawomocne. Obecni: 

1. Radna Mura Ilona - Przewodnicząca Komisji 
2. Radna Cieślik Marta - Członek Komisji 
3. Radny Liśnikowski Marek - Członek Komisji 
4. Radny Rduch Krzysztof - Członek Komisji 
5. Radna Wawrzyczny Ewa - Członek Komisji 
6. Radny Wita Alojzy - Członek Komisji. 

Nieobecny był Radny Bura Roman. 
Lista obecności radnych KSS stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie. Wzięli w nim udział także 
Radni nie będący członkami komisji, Z-ca Wójta Gminy i pracownicy Urzędu Gminy. Lista 
obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 
Wspólne posiedzenie otworzył i poprowadził Przewodniczący Komisji Budżetu i 
Infrastruktury, Pan Piotr Gonsior. Po sprawdzeniu list obecności stwierdził, że obrady każdej 
z komisji są prawomocne. Powitał radnych i gości oraz przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Przyjęcie protokołów ze wspólnego posiedzenia Komisji Spraw Społecznych oraz 

Komisji Budżetu i Infrastruktury z dn. 13 czerwca 2024 r.  i 19 czerwca 2024 r. 
3. Gospodarka odpadami komunalnymi - opiniowanie projektów uchwał, analiza 

specyfikacji warunków zamówienia. 
4. Sprawozdanie z „Akcji Zima” oraz z pozimowego sprzątania dróg i chodników w 

sezonie 2023/2024.  
5. Sprawy bieżące. 
6. Zakończenie posiedzenia. 
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Prowadzący obrady Pan Piotr Gonsior zgłosił wniosek o przesunięcie punktu 4. Sprawozdanie 
z „Akcji Zima” oraz z pozimowego sprzątania dróg i chodników w sezonie 2023/2024, do 
punktu 3.  W związku z brakiem sprzeciwu zmiana w porządku obrad została przyjęta. 

Punkt 2. Przyj ęcie protokołów 
Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i 
Infrastruktury radni otrzymali w materiałach.  
Mieszkaniec Pan Jarosław Wala zabrał głos i zgłosił, że wysłał na e-maila biura Rady Gminy 
informację o wniesieniu poprawek do tego protokołu. W związku z czym Przewodniczący 
Komisji Piotr Gonsior zdecydował o odstąpieniu od głosowania przyjęcia protokołu do czasu 
jego uzupełnienia. 

Pkt. 3. Sprawozdanie z „Akcji Zima” 
Sprawozdanie z „Akcji Zima” oraz z pozimowego sprzątania dróg i chodników w sezonie 
2023/2024 przedstawił insp. ds. dróg, Pan Ireneusz Szmid. 
 
Pytania zadawali i uwagi zgłaszali: 

• Przewodniczący KBiI Pan Piotr Gonsior: Czy Gmina Mszana zainteresowała się 
kiedykolwiek tematem, by pozyskać sól ze stacji odsalania? 

• Odpowiedzi udzieliła Pani Kierownik D. Rajszys – poinformowała, że firma zajmująca się 
utrzymaniem dróg zapewnia kompleksowe usługi i zakupuje piasek i sól. 

• Przewodniczący KBiI Pan Piotr Gonsior poprosił o wysłanie zapytań do firm odnośnie 
oferty pozyskania soli technicznej.  

• Radny Alojzy Wita: Ile wynosi jedna motogodzina i ile za nią płacimy? 

• Odpowiedzi udzielił Pan Piotr Gonsior: Motogodzina to czas pracy maszyny, nie 
pokrywający się z czasem zegarowym. Mają na to wpływ różne czynniki. 

• Radny Sebastian Berger zawnioskował o przeprowadzenie analizy, czy zakup systemu 
umożliwiającego monitorowanie pracy pojazdów odśnieżających na własność gminy nie 
będzie generował niższych kosztów. 

Pkt. 4. Gospodarka odpadami komunalnymi 
Prowadzący obrady poinformował, że Radni otrzymali w materiałach projekty uchwał ze 
zmianami do Regulaminów, które uzgodniono na wcześniejszych posiedzeniach, a także 
Specyfikację Warunków Zamówienia z zeszłego roku.  
Przed przedstawieniem informacji zarządzono 5 minut przerwy. 
 
Prowadzący obrady Radny Piotr Gonsior rozpoczął odczytywanie SWZ. 
Następnie informacje przedstawiły pani insp. Iwona Cofalik i pani Kierownik Dorota Rajszys. 
 
Pytania zadawali: 

• Radny S. Berger zapytał, gdzie mieści się punkt odpadów niebezpiecznych? 

• Pani I. Cofalik odpowiedziała, że to jest ten sam punkt – PSZOK. 

• Radny Sebastian Berger zwrócił uwagę, że firma robi sobie wolne na PSZOK w ramach 
tzw. długich weekendów, a sporo mieszkańców ma wtedy wolne i chciałoby przywieźć 
odpady na PSZOK. Zgłosił, aby wszystkie dni wolne na PSZOK zostały ujęte w umowie lub 
w aneksie do umowy. 
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• Insp. Iwona Cofalik przyznała, że w długie weekendy PSZOK jest czasem nieczynny na 
prośbę firmy. Gmina wyraża na to zgodę, ponieważ firma również w ramach dobrej 
współpracy idzie na rękę mieszkańcom, np. – jeśli mieszkaniec przyjedzie na PSZOK na 
pół godziny przed otwarciem, pracownicy go obsługują. Są również dostępni do czasu 
obsłużenia ostatniego mieszkańca. 
 

Wynikła dyskusja. Przewodniczący KBiI Piotr Gonsior podsumował dyskusję i zaproponował, 
aby planowane dni wolne, o które prosi firma w danym roku, zostały uzgodnione na etapie 
tworzenia umowy.  

• Radny S. Berger zadał pytanie: Ile w roku 2023 zostało wydanych dodatkowo 
pojemników na odpady?  

• Mieszkaniec Jarosław Wala: Czy w SWZ nie powinien być zapis, ile wynosi koszt 
dzierżawy jednego kubła na odpady i wtedy można się zastanowić nad tym co jest dla 
mieszkańców korzystniejszym rozwiązaniem ? Zwrócił uwagę, że wielu mieszkańców nie 
oddaje popiołu, bo nie ma ogrzewania węglowego, a posiada kubeł na popiół, za który 
gmina płaci. 
 

Rozpoczęła się dyskusja. Padła propozycja, aby firma odebrała kubły na popiół od 
mieszkańców gminy, którzy nie oddają popiołu, ponieważ dzierżawa kubła generuje koszty. 
Mieszkańcy posiadający piece węglowe powinni nabyć kubły we własnym zakresie. 

• Z-ca Wójta zwrócił uwagę, że kubły na popiół przekazane kiedyś mieszkańcom przez 
firmę, obecnie są używane nie tylko do popiołu, ale wielu mieszkańców używa ich do 
zagospodarowania odpadów zmieszanych. Ich oddanie i konieczność zakupu nowych to 
będą dodatkowe koszty dla mieszkańca, które wpłyną na faktyczną wyższą cenę za 
gospodarowanie odpadami, którą będzie musiał pokryć mieszkaniec. Korzystniejszy jest 
zakup hurtowy przez firmę pojemników, niż jednostkowy zakup przez mieszkańca. 
Obecnie, jeśli kubeł się zniszczy lub uszkodzi, firma musi wymienić go na inny, zdatny do 
użytku. Według nowych pomysłów ten koszt będzie musiał pokryć mieszkaniec. 

• Pani Iwona Cofalik odpowiedziała, że poda ilość na następnej komisji, po sprawdzeniu i 
wyśle zapytanie do firmy, jaki jest koszt dzierżawy jednego kubła w ciągu roku. 

 
Wywiązała się dyskusja na temat odbioru odpadów przez firmę i wystawiania faktur.  

• Prowadzący obrady P. Gonsior podsumował dyskusję formułując wniosek:  
Wprowadzenie do SWZ wymagania odnośnie ważenia - każda śmieciarka odbierająca 
odpady na terenie Gminy Mszana, zgodnie z przyjętym harmonogramem, musi zostać 
zważona jako pojazd pusty, a następnie ponownie zostać zważona po napełnieniu 
maksymalnym lub po zakończeniu zbiórki tego samego dnia. System GPS potwierdzi 
spełnienie tych wymagań.  
W przypadku nie posiadania pojazdów z automatycznym systemem ważenia ładunku, 
firma nawiąże umowę z posiadaczami wag na terenie Gminy Mszana i przedstawi koszt 
tych ważeń, a w przypadku wysokich kosztów może skorzystać z wagi w punkcie PSZOK. 

• Z-ca Wójta przypomniał, że w poprzednich latach ten pomysł był już rozważany, były 
prowadzone rozmowy z firmą posiadającą wagę na ul. 1 Maja w Mszanie, celem 
udostępnienia wagi do ważenia śmieciarek, jednak pomysł nie spotkał się wtedy z 
aprobatą radnych, gdyż znacznie podrożyłoby to koszt zbiórki odpadów, ponieważ 
śmieciarki musiałyby wykonywać dodatkowe kilometry celem zważenia.  Pan Z-ca Wójta 
zwrócił też uwagę, że przy ważeniu śmieciarek dodatkowo będzie musiała być obecna 
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osoba z gminy celem weryfikacji odczytów z wagi. Z-ca poprosił o przemyślenie, czy jest 
to zasadne, bo może to spowodować wzrost ceny za gospodarowanie odpadami.  

• Pani Iwona Cofalik zasygnalizowała, że każda śmieciarka i tak ważona jest w bazie firmy, 
bądź w RIPOK, a odczyty z wag muszą zgadzać się w systemie BDO. 

 
Nastąpiła dyskusja dotycząca projektu umowy: 

• Radny P. Kuczera: W jaki sposób prowadzona jest kontrola prawidłowej segregacji śmieci 
w kubłach? 

• Pani Iwona Cofalik odpowiedziała – bieżącą kontrolę prowadzi firma.  

• Radna Ilona Mura powiedziała, że firma niejednokrotnie zagląda do kubłów i jeśli są tam 
odpady niewysegregowane, kubeł nie jest odbierany. 

Wynikła dalsza dyskusja. 

• Przewodniczący Pan Piotr Gonsior podsumował, aby zwiększyć nacisk na firmę 
odbierającą śmieci, żeby w przypadku, gdy nie ma segregacji, tych odpadów nie odbierać. 

• Radny P. Kuczera dodał, ażeby takich śmieci nie tylko nie odbierać, ale także zgłaszać 
sprawę do urzędu i obciążać tych mieszkańców większą opłatą za wywóz śmieci. 

• Przewodniczący P. Gonsior zadał pytanie w sprawie zapisu paragrafu 3 pkt. 19 – czy 
został zawarty aneks w związku z uruchomieniem PSZOK przez Urząd Gminy? 

• Pani Cofalik odpowiedziała, że Urząd Gminy posiada taki aneks. 

• Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę, aby zapis w paragrafie 11, pkt. 1 dostosować do 
prawa zamówień publicznych. 

• Radny Sebastian Berger złożył wniosek, aby wykreślić z SWZ zapis o dostarczaniu kubłów 
na popiół przez firmę dla mieszkańców. 

 
Prowadzący obrady poddał wniosek pod głosowanie.  
Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 Radnych. Były 4 głosy „za”,  0  „przeciw”, 2 głosy 
„wstrzymujące się”. Komisja przyjęła wniosek. 
Z Komisji Budżetu i Infrastruktury: głosowało 6 Radnych. Były 4 głosy „za”,  2 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących się”. Komisja przyjęła wniosek. 
 
Następnie Prowadzący obrady poddał pod głosowanie zgłoszony przez siebie wniosek o 
wprowadzenie do SWZ wymagania odnośnie ważenia - każda śmieciarka odbierająca odpady 
na terenie Gminy Mszana, zgodnie z przyjętym harmonogramem, musi zostać zważona jako 
pojazd pusty, a następnie ponownie zostać zważona po napełnieniu maksymalnym lub po 
zakończeniu zbiórki tego samego dnia. System GPS potwierdzi spełnienie tych wymagań. W 
przypadku nie posiadania pojazdów z automatycznym systemem ważenia ładunku, firma 
nawiąże umowę z posiadaczami wag na terenie Gminy Mszana i przedstawi koszt tych 
ważeń, a w przypadku wysokich kosztów może skorzystać z wagi w punkcie PSZOK. 
 
Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 Radnych. Były 3 głosy „za”,  0  „przeciw”, 3 głosy 
„wstrzymujące się”. Komisja przyjęła wniosek. 
Z Komisji Budżetu i Infrastruktury: głosowało 6 Radnych. Były 4 głosy „za”,  0 „przeciw”, 2 
„wstrzymujących się”. Komisja przyjęła wniosek. 
 
Po zakończeniu dyskusji przystąpiono do opiniowania projektów uchwał. 
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a/ projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/182/2020 z dnia 22 grudnia 2020 

roku w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Mszana 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 Radnych. Było 6 głosy „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymało się.” Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 6 Radnych. Były 4 głosy „za”, 1 
„przeciw”, 1 „wstrzymał się.” Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
b/ projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LI/350/2023 z dnia 13 kwietnia 2023 roku 

w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właściciela nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 Radnych. Były 3 głosy „za”, 2 „przeciw”, 1 
„wstrzymało się.” Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 6 Radnych. Były 3 głosy „za”, 1 
„przeciw”, 2 „wstrzymało się.” Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pkt. 5. Sprawy bie żące 
Przewodniczącego komisji Radny P. Gonsior odczytał wnioski, jakie wpłynęły do 
przewodniczącego Komisji Budżetu i Infrastruktury: 

1. Radny A. Wita: Wniosek rozpatrzenie na Komisji tematu dotyczącego  infrastruktury 
drogowej Gminy Mszana. Przewodniczący zaproponował, aby przełożyć termin 
rozpatrywania wniosku na wrzesień, ponieważ wówczas będą przygotowane 
odpowiednie materiały. Wniosek stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

2. Wniosek Pani Moniki Mrozek o utworzenie programu stypendialnego dla młodych 
aktywnie społecznych, którzy angażują się w działalność na rzecz społeczności. 
Została na ten cel utworzona zrzutka. Środki te zostaną przekazane Gminie Mszana 
po podjęciu przez urząd stosownej woli. 
Przewodniczący P. Gonsior odczytał wniosek. Stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Zawnioskował o przekazanie wniosku do Komisji Spraw Społecznych.  
Z KSS głosowało 6 radnych. Było 6 głosów „za”. 
Z KBiI głosowało 6 radnych. Było 6 głosów „za”. 

3. E-mail od Pana Maziarza dotyczący drogi dojazdowej do posesji. Przewodniczący P. 
Gonsior odczytał treść wiadomości i zaproponował, aby przełożyć termin 
rozpatrywania pisma na wrzesień, gdy będą przygotowane odpowiednie materiały 
dot. dróg, o czym poinformuje Pana Maziarz e-mailowo. 

4. Wniosek w sprawie  wprowadzenia ulgi za odbiór odpadów dla mieszkańców 75+  
oraz wniosek o wprowadzenie ulgi dla osób ze znacznym stopniem 
niepełnosprawności wniesione przez radnego Alojzego Wita na poprzednim 
posiedzeniu Komisji. Po dyskusji Radny wnioski wycofał, ponieważ Pani I. Cofalik po 
konsultacji z radcą prawnym przedstawiła brak podstaw prawnych do wprowadzenia 
takich ulg.  

5. Wniosek Radnego Alojzego Wita z poprzedniej komisji o zabudowę podliczników na 
miejscu postoju pojazdów turystycznych  – Pan Kierownik  M. Małek przedstawił 
kosztorys. Koszt całkowity wyniósłby ok. 2.000 zł.  

Dalej w sprawach bieżących wnioski zgłaszali: 
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Radny Alojzy Wita: 

− Wizja lokalna na drodze dojazdowej (polnej) w Połomi. Prowadzący obrady 
odpowiedział, że termin wizji zostanie ustalony na kolejnej komisji. 

− Zamieszczenie krzyża na sali narad. 
Prowadzący obrady poddał wniosek w sprawie krzyża pod głosowanie.  
Z KSS głosowało 6 radnych. Było 6 głosów „za”. 
Z KBiI głosowało 6 radnych. Było 6 głosów „za”. 
 
Dalej pytania zadawali: 

• Radny Sebastian Berger zadał pytanie na temat dróg gminnych i dojazdu śmieciarek na 
innych drogach? 

• Radny A. Wita: Ile dróg jest wziętych w zarząd gminy? 

• Prowadzący obrady poprosił o przesunięcie tych pytań na wrzesień, wówczas będą 
rozpatrywane tematy dróg. 

Więcej pytań i głosów nie było. 

Punkt 6. Zako ńczenie posiedzenia 
Po wyczerpaniu porządku obrad, o godz. 18.45, Przewodniczący KBiI Piotr Gonsior zamknął 
wspólne posiedzenie Komisji. 
 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury 
/-/  
Piotr Gonsior 
 
 
Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 
/-/  
Ilona Mura 
 
 
Protokołowała:   
/-/  
Magdalena Sawina 
 
 
 


